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122 Svar på interpellation: Om centrets koppling mellan ägardirektiven och faktisk 
verksamhet (M) 

123 Svar på interpellation: Angående miljömässighet och energieffektivitet i kom-
munens fastigheter (C)  

124 Svar på interpellation: IS-återvändande krigsförbrytare (M) 

125 Svar på interpellation: Stängt bibliotek i Fittja (M) 

126 Svar på interpellation: Stockholm Ski Center (M) 

127 Svar på interpellation: Måltider och måltidsmiljö inom vård- och omsorgsboende 
och hemtjänst (M) 

128 Svar på interpellation: Palliativ vård och vård i livets slutskede (M) 
 
129 

 
Svar på medborgarförslag: Ploga en skridskobana på Tullingesjön 

 
130 

 
Svar på medborgarförslag: Gör webbsändningarna från kommunfullmäktige mer 
tillgängliga 

 
131 

 
Svar på medborgarförslag - Miljöanpassa hanteringen av medborgarförslag 

132 Kommunens delårsrapport 1 

133 Revidering av Botkyrka kommuns taxa för anslutning till vatten och avlopp 

134 Höjning av maxtaxa för förskola och fritidshem 

135 Tilläggsanslag för finansiering av nya tjänster för att förstärka arbetet med unga 
kriminella 

136 Ersättningsboende Idavall - utökad budget  

137 Överflytt av ansvar för bostadsanpassningen 
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138 Riksten friluftsstad - godkännande av ramavtal 

139 Slagsta strand - godkännande av planprogram och ramavtal 

140 Koloniområdet i Alby - godkännande av ramavtal 

141 Detaljplan för Näs by  

142 Avrop av tilläggsmedel för lokalrelaterade kostnader 

143 Svar på motion: Inrätta seniorkollo för Botkyrkas äldre (KD)  

144 Svar på motion: Byt bort "långt ifrån lagom" (L) 

145 Svar på motion: Tillgängliggör Elgentorp för allmänheten (TUP) 

146 Svar på motion: Matlagning i hemmet (M) 

147 Svar på motion: Köp in miljötratten - och minska problem med stopp i avloppen 
(KD) 

148 Svar på motion: Kurs i etik för offentligt anställda (M) 

149 Anmälningsärenden 

150 Avsägelser och fyllnadsval 

151 Nya interpellationer 

152 Nya motioner 

153 Nya medborgarförslag 

154 Enkla frågor 
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Plats och tid Hallunda folkets hus, Bragesalen, kl.17:30 – 21:51 
 
Beslutande Se bilaga       
        
             
             
              
             
Ersättare Se bilaga 

 

Övriga deltagande kommundirektör Mattias Jansson, kanslichef Jakob Etaat, kommun-
sekreterare Selin Kayhan 
 

 
Utses att justera  Mats Einarsson (V), Stina Lundgren (M) 

 

Ordningen för ärendenas 

avgörande  

 §§ 122-123, 146, 124-145, 147-154 

Plats och tid för justering Kommunalhuset i Tumba, torsdagen den 22 juni kl.17:00 
 
 
Sekreterare   Paragrafer §§ 122-154 
  Sara Hultqvist   
    
     
Ordförande    
 Inger Ros (S)   Anders Byrsenius (M) 
 §§ 122-123, 146,124-126, 132-

143, 147-154 
 §§ 127-131, 144-145 

    
Justerare    
 Mats Einarsson (V)  Stina Lundgren (M) 
 
 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.   

 Nämnd Sammanträdesdatum 

 Kommunfullmäktige  2017-06-20 
 Anslaget den Nedtas den 

 2017-06- 2017-07- 
 Förvaringsplats för protokollet  

 Kommunledningsförvaltningen  
 Underskrift 

 
_________________________ 

 

  Sara Hultqvist   
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§ 122 
Svar på interpellation – Om centrets koppling mellan ägar-
direktiven och faktisk verksamhet (M), KS/2017:245 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger interpellationen. 
 
Sammanfattning 
Jimmy Baker (M) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-03-
30 § 60 en interpellation till Mångkulturellt centrums ordförande – Om  
centrets koppling mellan ägardirektiven och faktisk verksamhet.  
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§ 123 
 
Svar på interpellation – Angående miljömässighet och 
energieffektivitet i kommunens fastigheter (C), KS/2017:368 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger interpellationen. 
 
Sammanfattning 
Robert Steffens (C) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-05-
23 § 118 en interpellation till tekniska nämndens ordförande – Angående 
miljömässighet och energieffektivitet i kommunens fastigheter. 
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§ 124 
 
Svar på interpellation – IS-återvändande krigsförbrytare 
(M), KS/2017:364 
 
Beslut 
Interpellationen är besvarad. 
 
Sammanfattning 
Jimmy Baker (M) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-05-
23 § 118 en interpellation till kommunstyrelsen ordförande – IS-
återvändande krigsförbrytare. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ebba Östlin (S) besvarar interpellationen. 
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§ 125 
Svar på interpellation – Stängt bibliotek i Fittja (M), 
KS/2017:365 
 
Beslut 
Interpellationen är besvarad. 
 
Sammanfattning 
Kia Hjelte (M) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-05-23  
§ 118 en interpellation till kultur- och fritidsnämndens ordförande – Stängt 
bibliotek i Fittja.  
 
Kultur- och fritidsnämndens ordförande Robert Aslan (S) besvarar interpel-
lationen. 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  6[48] 
Kommunfullmäktige   

 2017-06-20   
 

§ 126 
Svar på interpellation – Stockholm Ski Center (M), KS/2017:366 
 
Beslut 
Interpellationen är besvarad. 
 
Sammanfattning 
Jimmy Baker (M) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-05-
23 § 118 en interpellation till kommunstyrelsens ordförande – Stockholm 
Ski Center. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ebba Östlin (S) besvarar interpellationen. 
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§ 127 
Svar på interpellation – Måltider och måltidsmiljö inom 
vård- och omsorgsboende och hemtjänst (M), KS/2017:367 
 
Beslut 
Interpellationen är besvarad. 
 
Sammanfattning 
Kia Hjelte (M) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-05-23 § 
118 en interpellation till vård- och omsorgsnämndens ordförande – Måltider 
och måltidsmiljö inom vård- och omsorgsboende och hemtjänst. 
 
Vård- och omsorgsnämndens ordförande Tuva Lund (S) besvarar interpel-
lationen.  
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§ 128 
Svar på interpellation – Palliativ vård och vård i livets slut-
skede (M), KS/2017:310 
 
Beslut 
Interpellationen är besvarad. 
 
Sammanfattning 
Kia Hjelte (M) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-04-27  
§ 94 en interpellation till vård- och omsorgsnämndens ordförande – Palliativ 
vård och vård i livets slutskede. 
 
Vård- och omsorgsnämndens ordförande Tuva Lund (S) besvarar interpel-
lationen. 
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§ 129 
Svar på medborgarförslag: Ploga en skridskobana på  
Tullingesjön (KS/2016:798)  
 
Beslut  
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget.  
 
Reservationer 
Samtliga ledamöter för (TUP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 131 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunfullmäktige mottog 2016-12-15, § 254 ett medborgarförslag från  
Ellinor Berg: Ploga en skridskobana på Tullingesjön. Med en god tillgänglig-
het till Tullingesjön då många kommuninvånare bor nära sjön, samt till-
gången till parkeringsmöjligheter vid Stendalsbadet, föreslås att en eller flera 
små ytor nära stranden plogas för skridskoåkning. Grillmöjligheter vid Sten-
dalsbadet möjliggör dessutom för en kombinerad skridskoutflykt och gril-
lunch.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2017-03-20, § 20.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2017-04-04, § 94.  
 
Motivering  
Tanken bakom att ploga en isbana på Tullingesjön är god. Tyvärr finns det 
problem med att ploga Tullingesjön. Sjöns djup påverkar hur tjock isen blir 
och att det finns strömmar i sjön som kan skapa svaga ispartier. Den sjön 
som är mest lämplig i Botkyrka att ploga är Getaren vid Lida. Därför väljer 
vi att prioritera att ploga och underhålla den för att så många Botkyrkabor 
som möjligt ska kunna åka skridskor där på vintrarna. 
 
Yrkanden 
Robert Aslan (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.   
 
Anders Thorén (TUP) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 130  

Svar på medborgarförslag: Gör webbsändningarna från 
kommunfullmäktige mer tillgängliga (KS/2014:759)  
 
Beslut  
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget vara besvarat.  
 
Reservationer 
Samtliga ledamöter för (M), (TUP), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för egna yrkanden.  
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 132 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunfullmäktige mottog 2014-12-18, § 97, ett medborgarförslag från 
Oskar Forsberg. Förslagsställaren har uppmärksammat att webbsändnings-
verktyget inte är kompatibelt med alla webbläsare. Oskar föreslår därför Bot-
kyrka kommun att byta webbsändningsverktyg.  
 
Kommunledningsförvaltningen har yttrat sig i ärendet 2017-01-19.  
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen instämmer med förslagsställaren att webbsändningarna 
av fullmäktiges sammanträden inte har fungerat optimalt. Webbsändnings-
verktyget har inte varit kompatibelt med alla webbläsare utan varit beroende 
av Microsoft Silverlight. Microsoft Silverlight är kompatibelt med webblä-
sarna Explorer, Safari och Firefox men inte med Chrome. De som använt 
Firefox har varit tvungna att aktivera Silverlight separat. Denna lösning har 
inte varit optimal då webbsändningen ska vara kompatibel med alla webblä-
sare. Kommunledningsförvaltningen har under första kvartalet 2017 genom-
fört en uppdatering av mediaservern och videoarkivet till html5. Uppdate-
ringen har gjort webbsändningen tillgänglig i både Silverlight och Flash  
vilket medför att även de som använder webbläsarna Chrome och Firefox 
kan streama fullmäktiges sammanträden utan aktivering av Silverlight. 
Uppdateringen som genomförts omfattar hela videoarkivet från 2012 och 
framåt.  
 
Kommunledningsförvaltningen arbetar aktivt för att öka insynen i politiken 
och kommer framgent att se över hur medborgarnas möjlighet till insyn och 
delaktighet ska förbättras.  
 
Yrkanden 
Ebba Östlin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Robert Steffens (C), Lars Johansson (L), Stefan Dayne (KD), Östen  
Granberg (SD) och Carl Baker (M) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
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Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilt yttrande 
Anders Thorén (TUP) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 



  
	  
	  
Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige	   	   	   	   	  	  	  	  Särskilt	  yttrande	  
	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  2017-06-07	  

	  
Ärende	  132:	   Svar	  på	  medborgarförslag:	  Gör	  webbsändningarna	  från	  

kommunfullmäktige	  mer	  tillgängliga	  	  	  
 
Förslagsställaren sätter fingret på en viktig och angelägen fråga. Sändningarna av sammanträdena i 
kommunfullmäktige har inte fungerat som de ska. Men det är inte enbart livesändningsverktyget 
som fungerar dåligt. Faktum är att det varken går att få fram bild eller ljud på sändningar från 
kommunfullmäktigesammanträden som har några år på nacken.  
 
Tullingepartiet har vid ett flertal tillfällen påtalat detta för ansvariga tjänstemän. Svaret har varit att 
felet finns hos leverantören, men att kommunen ligger på leverantören för att få problemet åtgärdat. 
Detta har tydligen varit svårare att ordna än vad man ursprungligen bedömt. Vi ställer oss därför 
frågan hur mycket Botkyrka kommun har betalat för denna tjänst?  
 
Ett bra alternativ kan vara Youtubes livesändningsverktyg, precis som förslagsställaren föreslår. En 
annan möjlighet är att samarbeta med Xenter och Tumba gymnasium som har spetsutbildningar 
inom bland annat film/TV, ljud och bild. Detta skulle kunna vara till gagn för både elever och 
allmänhet.  
 
Kommunen måste i vilket fall som helst säkerställa en fungerande lösning. Ur ett 
demokratiperspektiv är det viktigt att kunna se och höra vad som sades några år tillbaka. Det är inte 
minst betydelsefullt för väljare som vill följa upp vallöften eller för politiker som vill ta reda på vad 
som sagts i tidigare debatter. Dessutom kommer intresset för den lokala politiska debatten sannolikt 
att stimuleras om invånarna får bättre insyn i den kommunala verksamheten.  
	  
Anders	  Thorén	  (TUP) 
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§ 131 

Svar på medborgarförslag: Miljöanpassa hanteringen av 
medborgarförslag (KS/2014:467)  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 133 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunfullmäktige mottog 2014-09-25, § 153, ett medborgarförslag från 
Jörgen Westerberg. Förslagsställaren ser en möjlighet att minska miljö-
påverkan vid handläggningen av medborgarförslag genom att minska antalet 
brevutskick och istället kommunicera mer elektroniskt.   
 
Kommunledningsförvaltningen har yttrat sig i ärendet 2017-01-19.  
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen instämmer med förslagsställaren om att det är viktigt att 
kommunen tar ansvar för miljön. Botkyrka kommun arbetar aktivt med att 
förbättra miljön inte minst genom programmet ”Ett hållbart Botkyrka”. Som 
en del av ”Ett hållbart Botkyrka” strävar Botkyrka kommun efter att minska 
pappersförbrukningen i hela kommunen bland annat genom att minska anta-
let utskick av fysiska brev och istället kommunicera elektroniskt med  
Botkyrkaborna. Kommunledningsförvaltningen har stämt av med övriga 
förvaltningar och ställer sig positiv till förslaget och ser inga hinder till att 
utveckla miljöarbetet ytterligare genom att även skicka ut besked om beslut 
samt inbjudan till sammanträde elektroniskt. De medborgare som saknar  
e-postadress kommer kommunen fortsättningsvis att kommunicera med via 
telefon samt brevledes.  
 
Yrkande  
Ebba Östlin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  
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§ 132 
Kommunens delårsrapport 1 (KS/2017:348)  
 
Beslut  
1. Kommunfullmäktige har behandlat delårsrapport 1 för perioden januari 

– april 2017 enligt 8 kapitlet 20 a § kommunallagen.  
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att fördela 10 miljoner kronor i  
kompetensfonsmedel 2017, enligt fördelning 0,3 miljoner kronor till 
kultur- och fritidsnämnden, 3,9 miljoner kronor till utbildningsnämnden, 
2,5 miljoner kronor till socialnämnden och 3,3 miljoner kronor till vård- 
och omsorgsnämnden. 
 

3. Kommunfullmäktige beslutar medge arbetsmarknads- och vuxen-
utbildningsnämnden 1,8 miljoner kronor för investering till yrkeshög-
skoleutbildningar vid Xenter Botkyrka. Anslaget finansieras med  
tilläggsanslag genom ökad upplåning. 
 

4. Kommunfullmäktige beslutar medge tekniska nämnden 1,5 miljoner 
kronor i utökad investeringsram för förskolan Prästkragen. Anslaget  
finansieras med tilläggsanslag genom ökad upplåning. 
 

5. Kommunfullmäktige beslutar medge kultur- och fritidsnämnden 4,8 
miljoner kronor i investeringsanslag för att genomföra samlokalisering 
av bibliotek och konsthall i Fittja. Anslaget finansieras genom att 3,3 
miljoner kronor omfördelas från investeringsprojekt Alby biblioteket 
och 1,5 miljon kronor finansieras med tilläggsanslag genom ökad upplå-
ning.  
 

6. Kommunfullmäktige beslutar medge samhällsbyggnadsnämnden 1,9 
miljoner kronor för utbyggnad av två tillfartsvägar, en till Flottsbro-
vägen och en till Trollstigen. Anslaget finansieras genom att 0,7  
miljoner kronor omfördelas från oanvända investeringsmedel för projekt 
Albybron och 1,0 miljon kronor finansieras med tilläggsanslag genom 
ökad upplåning.  
 

7. Kommunfullmäktige beslutar medge tekniska nämnden 5,5 miljoner 
kronor i utökad investeringsram för renovering av vatten- och spill-
vattenledningar på Huddingevägen. Anslaget finansieras genom att om-
fördela investeringsmedel som avsatts för reservtrycktank och Segersjö 
vattenverk.  
 

8. Kommunfullmäktige beslutar medge tekniska nämnden 5 miljoner  
kronor i ytterligare investeringsanslag för att åtgärda brister i Storvretens 
vattentorn. Tilläggsanslaget finansieras genom ökad upplåning. 
 

9. Kommunfullmäktige beslutar medge kommunstyrelsen 30 miljoner  
kronor att fördela för oförutsedda utgiftökningar av beslutade/pågående 
fastighetsinvesteringsprojekt. Anslaget läggs till kommunstyrelsens  
förfogande och finansieras genom ökad upplåning.  
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10. Kommunfullmäktige beslutar medge tekniska nämnden 44 miljoner 

kronor och samhällsbyggnadsnämnden 11,1 miljoner kronor i utökad in-
vesteringsram för att finansiera reinvesteringar som tidigare finansierats 
via driftbudgeten. Tilläggsanslagen finansieras genom ökad upplåning.  
 

11. Kommunfullmäktige ger tekniska nämnden rätt att använda del av  
frigjort utrymme i driften för att vidta nödvändiga åtgärder för att  
pågående fastighetsprojekt inte ska avstanna. I övrigt har nämnden inte 
rätt att disponera utrymmet utan ytterligare beslut från  
kommunfullmäktige. 
 

12. Kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt tekniska nämnden att till 
kommunfullmäktiges sammanträde i juni återkomma med en precisering 
och ett förtydligande av hur nämnden vill använda frigjort utrymme i 
driften.  
 

13. Kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden rätt att använda del 
av frigjort utrymme till de ökade kapitalkostnaderna som är en följd av 
övergång till komponentavskrivning. Resterande utrymme som frigjorts 
i driftbudgeten på grund av växling från underhåll via driftbudget till in-
vestering har nämnden inte rätt att disponera.   
 

14. Kommunfullmäktige ger tekniska nämnden och samhällsbyggnads-
nämnden i uppdrag att belysa de ekonomiska konsekvenserna som upp-
står till följd av övergång från underhållsanslag i driftbudgeten till  
reinvesteringar med komponentavskrivning på kort och lång sikt.  
Uppdraget ska utgöra underlag för höstens arbete med Mål och budget 
2018 med flerårsplan 2019-2021 och ska återrapporteras till budgetbe-
redningen senast den 4 september 2017.  
 

15. Kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ut-
reda förutsättningar att omförhandla avtal med SL avseende upprustning 
av tunnelbanestationer. Återrapportering ska ske i samband med delårs-
rapport 2 2017. 

 
Kommunstyrelsens beslut för egen del i ärendet: 
 
16. Kommunstyrelsen beslutar överlämna delårsrapport 1 för perioden  

januari-april 2017 till kommunfullmäktige. 
 
17. Kommunstyrelsen beslutar medge kultur- och fritidsnämnden tilläggs-

anslag med 200 000 kronor för insatser i samband med 25-manna  
orienteringstävlingen. Anslaget finansieras genom ianspråktagande av 
motsvarande belopp ur anslaget till kommunfullmäktiges förfogande i 
2017 års budget. 
 

18. Kommunstyrelsen beslutar medge kultur- och fritidsnämnden tilläggs-
anslag med 624 000 kronor för ökade driftkostnader under andra halv-
året 2017 till följd av investeringar vid Brunna IP.  Anslaget finansieras 
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genom ianspråktagande av motsvarande belopp ur anslaget till kommun-
fullmäktiges förfogande i 2017 års budget. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 115 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Det ekonomiska resultatet för perioden januari-april är positivt med 200,8 
miljoner kronor. I resultatet ingår en reavinst på 182,1 miljoner kronor som 
avser försäljningen av fastigheten Samariten i Tumba där bland annat Tumba 
vård- och omsorgsboende ligger. Resultatet exklusive reavinsten uppgår till 
18,7 miljoner kronor. Vid samma tid förra året låg period-resultatet på 37,5 
miljoner kronor.  
 
Prognosen för helåret 2017 pekar mot ett positivt resultat på 167,2 miljoner 
kronor. I resultatet ingår försäljningen av Samariten med 182,1 miljoner 
kronor. Undantaget reavinsten innebär prognosen ett underskott med 14, 9 
miljoner kronor, vilket är i nivå med årets budgeterade resultat på minus 13 
miljoner kronor.  
 
Resultatet enligt balanskravsavstämningen indikerar på ett positivt utfall 
med 22,3 miljoner kronor.  
 
Nämndernas prognoser innebär ett underskott mot budget på sammanlagt 
32,6 miljoner kronor.  
 
Tre av nämnderna redovisar i sina prognoser underskott mot budget.  
Utbildningsnämnden 25,0 miljoner kronor, arbetsmarknads- och vuxen-
utbildningsnämnden 5,0 miljoner kronor samt socialnämnden 13,8 miljoner 
kronor. Samhällsbyggnadsnämnden prognostiserar ett överskott på 11,8  
miljoner kronor. Övriga nämnder redovisar prognoser som är i nivå med 
budget. 
 
Skatteintäktsprognosen pekar mot ett positivt utfall mot budget på 16,0  
miljoner kronor. 
 
Investeringarna bedöms öka under året och för hela 2017 komma att uppgå 
till 845 miljoner kronor.  
 
Kommunen kommer att köpa tomträttsmark i Fittja, Hallunda och Norsborg 
av Stockholms stad till ett pris på drygt 1 miljard kronor.  
 
Baserat på investeringsvolymen och markinköpet bedömer vi att  
kommunens egen upplåning under resten av året kommer att öka med cirka 
1 miljard kronor. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2017-05-23.  
 
Yrkanden 
Lars Johansson (L), Stefan Dayne (KD) och Deniz Bulduk (MP) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  16[48] 
Kommunfullmäktige   

 2017-06-20   
 

Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilda yttranden 
Ebba Östlin (S) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
Stefan Dayne (KD) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
Jimmy Baker (M), Stina Lundgren (M), Kia Hjelte (M) och Yngve RK 
Jönsson (M), lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
 



Yttrande § 132 Kommunens delårsrapport 1 
Som en konsekvens av att tekniska nämnden under 2017 övergår till att hantera underhållskostnader 
som investering och att tillämpa komponentavskrivning finns ett ökat behov av reinvesteringsmedel. 
tekniska nämnden har beräknat behovet till 44 miljoner kronor och i anmälningsärende från tekniska 
nämnden specificerar de investeringarna. De reinvesteringar och komponentavskrivningar som 
tekniska nämnden beskriver innehåller fem delar, varav den femte är utredningskostnader med 
preciserad lista på de utredningar som avses.  Som kommun ska vi utreda det som är mest 
nödvändigt och vid behov ompröva om beställda utredningar fortfarande är aktuella. Därmed avser 
vi ta bort följande utredningar från den listan och skriva ned utredningskostnaderna med 1,1 
miljoner kronor: 
 

-          Kulturlokaler Falkbergsskolan. 600 tkr. Utredningen ska ske under 2017 framgår av 
kommunfullmäktiges beslutade plan för investeringar men ianspråktagande av medel för 
investeringsutgiften är senarelagd. 

-          Slagstabadet. 500 tkr 
 



 
Sid 1 (2) 

                                                                                                                  
 
 
 
 
 
 
 
 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2017-06-07 
 
Ärende 115 Delårsrapport 1 (KS/2017:348) 
 
Det är bekymmersamt att balanskravsresultatet inte ser ut att uppnås. Räknar man 
bort försäljningen av Samariten ser vi ut att gå mot ett minusresultat. Med SKL:s 
prognoser i åtanke för åren 2018-2019, där kommunerna i genomsnitt förutspås 
behöva tvingas höja kommunalskatten med 1,82 kr ser det ännu värre ut. 
 
Vi är vidare av uppfattningen att nämnderna ska hämta hem de prognosticerade 
underskotten. Vi menar att det alltid finns en effektiviseringspotential i stora 
organisationer. 
 
Sammantaget är delar av delårsrapporten mindre trevlig läsning. Tre nämnder 
prognostiserar tillsammans ett underskott. Men vi tror att även fler nämnder, som 
vård- och omsorgsnämnden, inte heller kommer att klara sina budgetmål. Visst kan 
man till en del hävda oförutsedda händelser, eller att det i vissa fall ”inte är så stora” 
avvikelser utifrån nämndernas totalomslutning. Vi anser att detta är lite problematiskt 
som förklaringsmodell - det är för stora minusposter för ofta.  
 
Nämnderna och förvaltningarna måste ha en bättre budgetuppföljning! Det ska oftare 
och tätare ske så att man hinner dra i handbromsen i vissa delar av verksamheten och 
vidta nödvändiga åtgärder – parera eller helst undvika begynnande underskott. KS 
behöver, i ett mycket tidigare skede, få prognoser att ta hänsyn till för att på så sätt 
kunna fatta beslut om eventuella tillskjutande av budgetmedel. 
 
Det är illavarslande att se hur bristen på vissa yrkesgrupper har lett till en tuff 
konkurrenssituation i hela länet, till förfång för kommunen visavi rekryteringen av 
yrkesgrupper som ämneslärare, förskolelärare, socialsekreterare, viss vårdpersonal, 
planarkitekter och bygglovshandläggare. Här behövs det nytänkande och krafttag. 
 
Vi vill även markera att vi inte står bakom följande beslutsatser:  
 
5. Detta då vi inte anser att en konsthall i överhuvudtaget skall etableras i Fittja. 
 
7. Vi är inte för en avveckling av Segersjö Vattenverk, tvärtom, i enlighet med vad vi 
anför i vår budget, så vill vi starta upp verket. 
 
9. Vi ställer oss frågande till principen att låna pengar till oförutsedda 
investeringsutgifter. Detta bör en välskött kommun kunna klara inom befintlig 
budgetram. 
 



 
Sid 2 (2) 

17. Vi var redan från början emot att lägga så mycket av skattebetalarnas pengar på 
sponsring av orienteringstävlingen och nu visar det sig att det inte räckte med 
sponsringen – det krävs lika mycket skattepengar till för att täcka kostnaderna. Vi vill 
även lägga ner kommunens sponsring i dess nuvarande form. Vi menar på att kultur- 
och fritidsnämnden istället får skära ner motsvarande summa på exempelvis 
konsthallen, kreativa fonden, drömdeg eller annan icke-kärnverksamhet. 
 
Utöver allt detta tillkommer ju markköpet av Stockholms Stad, en affär vi till delar 
fortsatt ifrågasätter. Vad är det för poäng med att köpa mark bebygg med privatägda 
bostäder? Vad uppnår man med att får ”rådighet” över den marken? Vad kan 
kommunen räkna hem för intäkter på tomtmark som idag är bebyggd med småhus? 
 
Totalt sett ser kommunens totala upplåning markant öka under året (med cirka en 
miljard kronor). Fortsätter den här utvecklingen, med miljonprogrammens 
upprustning och stora investeringar inom skolsektorn menar vi att läget ser allt mer 
bekymmersamt ut. 
 
 
Jimmy Baker 
Kia Hjelte 
Stina Lundgren 
Yngve RK Jönsson  



                  
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  
                                                                                                                                                                                 
  

Särskilt yttrande               Kommunstyrelsen        

 
Ärende 115: Kommunens delårsrapport 1 (KS/2017:348) 
I investeringsprognoserna bedöms investeringstakten öka betydligt under året och komma att 
uppgå till 845 miljoner kronor för hela 2017 samtidigt som kommunens egen upplåning beräknas 
öka med mellan 1 miljard kronor resterande del av året. Kommunens egen upplåning uppgick i 
slutet av april i år redan till 405 miljoner kronor.  
 

När det gäller investeringsutrymmet generellt sett, bör det ligga på en nivå som gör att det kan 
finansieras utan en allt för stor ökad upplåning. Utrymmet för hur mycket som kan finansieras 
inom ramen för respektive års budget, bestäms av storleken på de årliga avskrivningarna och 
årsresultatet. 
 

För att långsiktigt klara målet kring finansiering av investeringarna bör kommunens årliga resultat 
motsvara ca två procent av skatteintäkterna. Kommunen måste amortera av lånen i större 
utsträckning än idag samtidigt som upplåningen måste minska. Det är inte ekonomiskt hållbart 
för kommunen när upplåningen i alltför stor utsträckning ökar. 
 
Flera nämnder visar i prognosen ett underskott mot budget. De största avvikelserna 
prognostiseras för Utbildningsnämnden på -25 miljoner kronor, Vård- och omsorgsnämnden  
-23,2 miljoner kronor och Socialnämnden -15, 3 miljoner kronor. 
 

Vi konstaterar att vård- och omsorgsförvaltningens delårsrapport per april 2017 visar ett 
prognostiserat underskott på 23,2 miljoner kronor för helåret. Föga överraskande är det 
Myndighet (personlig assistans, externa placeringar SoL, externa placeringar LSS samt gemensam 
administration) som beräknas bidra till största andelen av underskottet. Förvisso redovisar central 
förvaltning ett prognostiserat överskott på 23,2 miljoner kronor (tack vare en central buffert på 
15 miljoner kronor samt planerade åtgärder på motsvarande 8,2 miljoner kronor för att dämpa 
underskottet) och därmed räknar därmed med ett nollresultat för helåret. Många av de föreslagna 
åtgärderna för att möta effektiviseringen som ålagts nämnden i Mål och budget 2018 med en 
minskad budgetram på motsvarande två procent, är väl genomtänkta och nödvändiga. 
 

Det finns dock en del farhågor och flera osäkra faktorer att ta i beaktande och som fortfarande 
kan påverka det ekonomiska resultatet i negativ riktning vid årets slut. Värt att nämna i 
sammanhanget är överskridande av beviljade hemtjänsttimmar, ökade volymer och byggprojekt 
samt de höga kostnaderna för sjukfrånvaro. Den generella effektiviseringen av 
personalkostnaderna med bl a minskad vikarietillsättning kan minska möjligheterna till adekvat 
kompetensutveckling och öka risken för en ökning av (redan hög) sjukfrånvaro. En annan viktig 
utmaning är öka nöjdheten i fråga om bemötande hos våra brukare i vård- och omsorgsboenden, 
OF samt myndighet, som visade en nedåtgående trend i brukarundersökningen 2016. 
 
 
 



                  
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  
                                                                                                                                                                                 
Utbildningsnämnden visar i prognosen för året ett underskott på -25 miljoner kronor.  
Större delen av underskottet, 21 mkr, handlar om volymavvikelser i beställarbudgeten främst för 
gymnasieverksamheten. Underskottet beror framförallt på fler gymnasieelever än beräknat i ram. 
T.ex. handlar det om en större andel elever i högre ålder, äldre 18 år för terminen som man inte 
förutsett.  
 

Prognosen för Socialnämnden visar ett underskott på -15,5 miljoner kronor. Det handlar främst 
om sektionen för ensamkommande, då regelverket kring ersättningen från Migrationsverket 
gällande denna grupp sänks kraftigt. Under den senaste tiden har sektionen arbetat mycket för att 
förhandla om avtal gällande placeringar för att kommunen ska kunna ställa om efter de nya 
förutsättningarna utan att behöva avvika från budget i alltför stor grad. Verksamheten är dock 
förenad med stor osäkerhet och kan framöver också redovisa ett negativ resultat om man inte 
långsiktigt lyckas få ner kostnaderna för placeringar ytterligare.  Effektiviseringsåtgärder för 
preliminärt 9 mkr utav drygt 15 mkr av underskottet har identifierats.  
 

Det finns dock en positiv trend när det gäller försörjningsstödet som minskar. Anledningen till 
detta är främst en högre kvalititet i försörjningsstödshandläggningen som minskat kostnader samt 
att antalet hushåll i behov av ekonomiskt bistånd minskar. Fulltaligheten på enheterna och 
adekvat erfarenhet leder till mer effektivitet och mer korrekta beslut gällande bistånd och 
placeringar, vilket ger resultat. Det är också viktigt att man i ett tidigt skede får ekonomisk 
rådgivning för att så snabbt som möjligt kunna ta sig ut beroendet av ekonomiskt bistånd.  
 

Resursfördelningsmodellen slår hårt mot flera nämnder. Som vi har betonat tidigare är det viktigt 
att modellen tar med fler faktorer än befolkningsutvecklingen i beräkningen av framtida 
volymförändringar. Ett system som i allt för stor utsträckning tar hänsyn till parametern  
volymökning – kan slå hårt mot vissa förvaltningar såsom Vård- och omsorgsnämnden, 
Socialnämnden och även Utbildningsnämnden. Detta då en eller ett fåtal brukare kan komma att 
kosta väldigt mycket mer än beräknat eller t.ex. att man också får nya gymnasieelever som är över 
18 år gamla. Det måste i systemet finnas tillräckligt utrymme för större variationer i behov. 
 

Det byggs i för långsam takt. Vi får köpa väldigt dyra platser externt. Hade vi i Botkyrka också 
tillåtit fri etablering för vårdföretag så hade det funnits platser i kommunen då vi själva inte 
hinner med. Resursfördelningssystemet tar inte hänsyn till dessa aspekter. Det är på så vis ett 
trubbigt instrument, där det kommer att leda till ytterligare äskanden för flera nämnder. 
Kommunen måste se till att medborgarna får den service de behöver och behoven måste mötas. 
 
 
 
 
Tumba 2017-06-07 
 
Stefan Dayne (kd) 



 
 

 
Särskilt 
Yttrande 
2017-06-07 

 
Ärende 115 Kommunens delårsrapport 1 
 
Delårsrapporten visar på att budgeten för kommunen som helhet håller relativt väl. Och därför 
har vi inget i stort att invända mot delårsrapporten utom på en punkt. 
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden redovisera ett underskott. Detta beror till stor 
del på minskade statsbidrag från staten. Det handlar främst om bidrag till KOMVUX och SFI. 
Kommunstyrelsen har valt att inte ge någon kompensation för detta. Nu kommer nämnden att 
tvingas till prioriteringar och besparingar. När dessa sker är det viktigt att de genomförs på ett 
sådant sätt så att inte de allra mest utsatta drabbas. För Liberalerna är det otänkbart att 
deltagare inom daglig verksamhet utsätts för sparbeting. 
 
 
Lars Johansson (L) 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  17[48] 
Kommunfullmäktige   

 2017-06-20   
 

§ 133 

Revidering av Botkyrka kommuns taxa för anslutning till 
vatten och avlopp (KS/2017:378)  
  
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska återremitteras. 
 
Jäv 
Youbert Aziz (S) och Ellen Nilsson (M) anmäler jäv och deltar ej i beslutet. 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 116 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Tekniska nämnden gav vid sammanträdet 2016-06-20 tekniska förvaltningen 
i uppdrag att i september redovisa en översyn av Botkyrka kommuns taxa för 
vatten och avlopp. Förvaltningen presenterade utredningen i nämnden 2016-
09-26  och nämnden noterade att utredningen behövde fortsätta.  Nu anser 
tekniska förvaltningen att översynen är i sådant skick att beslut kan fattas om 
nya anslutningsavgifter.  
 
Målet för kommunens VA-taxa är att säkerställa tillräcklig kostnadstäck-
ning, att minska skillnaden i kostnadstäckning mellan flerbostadshus och 
småhus samt att minska behovet av särtaxa vid kommande utbyggnad av 
VA-försörjning i så kallade omvandlingsområden. 
 
Tekniska nämnden har behandlat ärendet 2017-05-15, § 48.  
 
Yrkanden 
Jimmy Baker (M), Lars Johansson (L), Stefan Dayne (KD), Robert Steffens 
(C) och Anders Thorén (TUP) yrkar på att ärendet återremitteras, bilaga. 

Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer först yrkandet om återremiss under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgö-
ras idag.  

Votering  
Votering är begärd och verkställs. Kommunfullmäktiges ordförande ställer 
följande voteringsproposition: Den som önskar att ärendet avgörs idag röstar 
ja. Den som önskar återremittera ärendet röstar nej. Voteringen utfaller med 
37 jaröster och 20 nejröster, 1 som ej röstar. Enligt KL 5 kap 36 § ska ären-
det återremitteras om det begärs av minst en tredjedel av de närvarande le-
damöterna. Därmed har kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska återre-
mitteras.  



2017-06-20 20:03:37 
 
Voteringsresultat 
 
Ärende: (133) 133. Revidering av Botkyrka kommuns taxa för anslutning till vatten och 
avlopp Beskrivning: (133)  
 
Ja:37 Nej:20 Avstår:0 Inte röstat:1 
Namn Röst 

Inger Ros (S) Ja 

Anders Byrsenius (M) Nej 

Gabriel Melki (S) Ja 

Lars Schou (S) Ja 

Ebba Östlin (S) Ja 

Tuva Lund (S) Ja 

Robert Aslan (S) Ja 

Diana Hildingsson (S) Ja 

Adnan Issa (S) Ja 

Bo Johansson (S) Ja 

Olle Westberg (S) Ja 

Taina Virta (S) Ja 

Robert Rasmussen (S) Ja 

Maria Mendoza (S) Ja 

Jean-Pierre Zune (S) Ja 

Inga-Lill Strömqvist (S) Ja 

Emanuel Ksiazkiewicz (S) Ja 

Jimmy Baker (M) Nej 

Gül Alci (M) Nej 

Kia Hjelte (M) Nej 

Stina Lundgren (M) Nej 

Yngve R K Jönsson (M) Nej 

Carl Baker (M) Nej 

Andrei Ignat (M) Nej 

Therese Hellichius (M) Nej 

Deniz Bulduk (MP) Ja 

Ali Khalil (MP) Ja 

Yosra Yasmin Sherif (MP) Ja 



Embla Holmlid Kolenda (MP) Ja 

Mohamed Benmakhlouf (MP) Ja 

Anders Thorén (TUP) Nej 

Carl Widercrantz (TUP) Nej 

Östen Granberg (SD) Ja 

Mats Einarsson (V) Ja 

Bekir Uzunel (V) Ja 

Ronnie Andersson (V) Ja 

Pia Carlsson (V) Ja 

Yrsa Rasmussen (V) Ja 

Aram El Khoury (KD) Nej 

Stefan Dayne (KD) Nej 

Stig Bjernerup (L) Nej 

Lars Johansson (L) Nej 

Robert Steffens (C) Nej 

Björn Pettersson (S) Ja 

Shafqat Khatana (S) Ja 

Marcus Ekman (S) Ja 
Yasemin Ergül (S) Ja 

Daniel Njuguna (S) Ja 

Anders Gustafzon (S) Ja 

Viktoria Dymenou Wallén (S) Ja 

Björn Lagerstedt (M) Nej 

James Jin (MP) Ja 

Myrna Persson (MP) Ja 

Camilla Jägemalm (TUP) Nej 

Karin Nakamura Lindholm (TUP) Nej 

Niklas Lekander (SD) Ja 

Linnart Shabo (KD) Nej 

Fredrik Olsson (MP) Ej röst 
 
Totalt antal röstande:57 
Potentiellt antal röstande:58 
Vakanta:3 

*Fredrik Olsson (MP), tekniska nämndens ordförande, är ej ledamot eller ersättare i 
fullmäktige.  



YRKANDE 
Kommunfullmäktige 

2017-06-20 
 
Ärende 133 Revidering av VA-taxa (KS/2017:378) 

 
Vid en jämförelse av Botkyrka med liknande kommuner, som ex. Huddinge, så finns 
avsevärda skillnader. Det är tydligt att Huddinge-Stockholms VA-taxa är mer förmånlig 
för byggherrar som vill förtäta och bygga fler lägenheter på samma tomtyta. 
 
Vidare, Botkyrka kommuns ”typhus”-beräkningar med 15 stycken lägenheter per hus 
blir missvisande, där vi placerar oss i mitten på en graf. Faktum är att det oftast inte 
byggs några flerfamiljshus med endast 15 lägenheter per huskropp, det är ett betydligt 
större antal lägenheter per huskropp i genomsnitt vid nyproduktion än vad som används 
som beräkning/jämförelse. När vi räknar på byggnadstyper som innehåller fler 
lägenheter per huskropp så blir skillnaden mellan Botkyrka och t.ex. Huddinge ännu 
större, till Botkyrkas nackdel. 
 
Allt detta stämmer väl med den kritik som Botkyrka också har fått från olika 
byggherrar. Denna går ut på att anslutningsavgifterna är en faktor som gör att man inte 
är lika attraherade av att bygga i kommunen.  
 
På ett byggprojekt med ett par hundra lägenheter blir det flera miljoner kronor i skillnad 
på att bygga i Botkyrka - jämfört med att bygga någonstans i exempelvis Huddinge- 
eller i Stockholms kommun. 
 
En väsentlig skillnad mellan oss och dem är att vår VA-taxa är helt ”linjär” och innebär 
samma uttag av avgift per lägenhet, detta alldeles oavsett hur många lägenheter som 
produceras. Huddinge och Stockholm har en avgift för första lägenheten och sedan en 
lägre avgift för tillkommande lägenheter. 
 
Moderaterna, Kristdemokraterna, Tullingepartiet, Liberalerna och Centerpartiet är 
således av uppfattningen att ärendet bör återremitteras - i syfte förvaltningen skall göra 
om beräkningen av anslutningsavgifterna i en stafflad skala, mer likt Huddinge-
Stockholm, som då ger bättre incitament för ökad bostadsproduktion. 
 
Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige besluta 
 
att1 återremittera förslaget i syfte att ge tekniska förvaltningen i uppdrag att ta fram  

en stafflad skala rörande beräkningen av anslutningsavgifterna. 
 

Jimmy Baker (M) 
Stefan Dayne (KD) 
Lars Johansson (L) 
Robert Steffens (C) 
Anders Thorén (TUP) 

 
Sid 1 (1) 
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Kommunfullmäktige   
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§ 134 

Höjning av maxtaxa för förskola och fritidshem 
(KS/2017:359)  
 
Beslut  
Kommunfullmäktige fastställer nya avgiftsnivåer för maxtaxa inom förskola 
och fritidshem att gälla från 2017-07-01.  
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 117 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Skolverket fastställer statsbidrag för maxtaxa varje år. Statsbidragen betalas 
ut under förutsättning att kommunen följer villkoren i förordningen 2001:160 
om statsbidrag till kommuner som tillämpar maxtaxa inom förskola och fri-
tidshem. Förordningen har nu återigen ändrats och ändringen innebär att in-
komsttaket indexeras, vilket innebär att den maximala avgiftsnivån har höjts. 
De nya avgiftsnivåerna för maxtaxa som avser vårdnads-havarnas avgifter för 
förskolan, pedagogisk omsorg och fritidshem gäller från 1 juli 2017.  
 

Maxtaxa för föräldraavgifter, per månad  
 Avgiftstak* Dock högst Förändring 

Förskola    
Barn 1 3 % 1 362 kronor 49 kronor 
Barn 2 2 % 908 kronor 33 kronor 
Barn 3 1 % 454 kronor 16 kronor 

    
Fritids    
Barn 1 2 % 908 kronor 33 kronor 
Barn 2 1 % 454 kronor 16 kronor 
Barn 3 1 % 454 kronor 16 kronor 

 
*Med förskola eller fritidshem jämställs i denna förordning pedagogisk om-
sorg som erbjuds i stället för förskola eller fritidshem. Inkomsttaket det vill 
säga hushållets bruttoinkomst per månad höjs till 45 390 kronor  
 
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 2017-05-02, § 38.  
 
Yrkande 
Emanuel Ksiazkiewicz (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 135 
Tilläggsanslag för finansiering av nya tjänster för att för-
stärka arbetet med unga kriminella (KS/2017:357)  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige medger socialnämnden ett tilläggsanslag om 1 500 000 
kronor för 2017 för att samordna och utveckla arbetet kring unga kriminella 
samt förstärka arbetet med polisen och andra viktiga  
aktörer i dessa frågor.  
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 118 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Utredningsenheten för barn och unga inom socialförvaltningen tar emot ett 
stort antal anmälningar som rör kriminalitet. Den allmänna beskrivningen av 
situationen i kommunen är att problemen med kriminalitet särskilt gäller unga 
personer och kriminella gängstrukturer.  
 
Polisen har under en tid förstärkt sina resurser i kommunen, det har dels  
inneburit att fler anmälningar kommer in till socialförvaltningen rörande 
kriminalitet, dels att behovet av samordning myndigheterna emellan blivit 
tydligare. Polisens förstärkta resurser har dessutom inneburit att de tydligare 
efterfrågar samarbete med utredningssektionen för barn och unga (UE). 
 
UE har behov att utveckla mottagning, utredning, insatser och samarbete 
med polisen, när det gäller unga som är på väg in i kriminalitet och  
kriminella gängstrukturer. Enheten behöver anställa nyckelfunktioner som 
kan ansvara för, och samordna, arbetet med att återinföra en modell med  
sociala insatsgrupper (SIG) inom mottagnings- och utredningssektionerna.  
 
Dessa nyckelfunktioner behöver även utveckla samarbetet med den lokala 
polisen, i syfte att tidigt identifiera unga i riskzon för kriminalitet. För att 
möta detta behov föreslås att tre nya tjänster inrättas. 
 
Socialnämnden har behandlat ärendet 2017-05-15.  
 
Yrkanden  
Mats Einarsson (V), Anders Thorén (TUP), Ronnie Andersson (V), Ebba 
Östlin (S), Stina Lundgren (M), Östen Granberg (SD), Stefan Dayne (KD) 
och Yngve RK Jönsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilt yttrande 
Jimmy Baker (M), Kia Hjelte (M), Stina Lundgren (M) och Yngve RK 
Jönsson (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
Anders Thorén (TUP), lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 



 
Sid 1 (2) 

                                                                                                                  
 
 
 
 
 
 
 
 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2017-06-07 
 
Ärende 118 Tilläggsanslag för finansiering av nya tjänster för att förstärka 

arbetet med unga kriminella (KS/2017:357) 
 
Detta är något som vi moderater helhjärtat kan ställa oss bakom. Vi har länge påtalat 
vikten av att sätta till fler resurser för att förebygga och bekämpa kriminalitet (och 
rekryteringen till densamma) i kommunen. 
 
Redan 2011 tog Botkyrka kommun fram en rapport med rubriken ”Från osynliga till 
synliga - En studie av invånare i norra Botkyrka som står helt utanför arbetsmarknad 
och bidragssystem”. 
 
I rapporten kan man bl.a. läsa ”de har ingen registrerad inkomst eller 
myndighetskontakt, det vill säga att de inte arbetar och inte får försörjningsstöd, 
arbetslöshetsersättning, studiemedel, sjukpenning eller sjuk och aktivitetsersättning. 
Det innebär att en stor grupp står helt utanför arbetsmarknaden. Mer än en av sju, 15 
procent i arbetsför ålder försörjer sig på något annat sätt helt enkelt.”. Vårt 
välfärdssamhälle bygger på att man arbetar efter förmåga och betalar skatt. Detta för 
att finansiera allas vår gemensamma välfärd. 
 
I vår kommun finns det uppenbarligen tusentals människor som inte bidrar med 
skatteintäkter men som likväl, och precis som alla andra, kräver att få ”sin beskärda 
del” av välfärden: förskola och skola för sina barn, kulturskola, vägar att åka på, 
friluftsområden att ströva i och sjukvård och mediciner när de gör illa sig eller blir 
sjuka, äldreomsorg när de blir gamla, etc. 
 
Kommunens rapport är begravd för länge sedan och man har inte velat följa upp och 
göra en ny. Troligen för att det som kommer fram känns obekvämt och jobbigt. I stort 
sett varje gång som vi eller någon annan tar upp allvarliga samhällsproblem så 
”svartmålar” vi kommunen eller så ”fiskar vi i grumliga vatten” och försöker sprida 
en ”falsk verklighetsbild”. Ändå så får vi hela tiden, med tiden, rätt. 
 
Det finns ännu mer att göra. Börja med att stryka alla bidrag till organisationer som 
inte står upp för våra grundläggande demokratiska värderingar, stäng samtliga 
fritidsgårdar för vuxna – är man vuxen ska man jobba eller plugga, inte hänga på en 
fritidsgård. 
 
Ta tag i olaga andrahandsuthyrning, samarbeta med och kräva att polisen tar tuffare 
tag mot buset, stå upp mot staten och kräv ett avskaffande av EBO, kräv 
motprestation för socialbidrag, se över hur länge man kan gå på SFI, inför 
trygghetsteam i kommunen och mycket, mycket mer. 
 



 
Sid 2 (2) 

 
Jimmy Baker 
Kia Hjelte 
Stina Lundgren 
Yngve RK Jönsson  
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Ärende	  118:	   Tilläggsanslag	  för	  finansiering	  av	  nya	  tjänster	  för	  att	  förstärka	  

arbetet	  med	  unga	  kriminella	  	  
 
Vid det senaste sammanträdet med kommunfullmäktige informerade närpolischefen, Erik Åkerlund, 
om polisens arbete i Botkyrka kommun. Presentationen var bra och klargörande samtidigt som 
polischefen målade upp en mörk bild av situationen i Norra Botkyrka. Öppen narkotikahandel och 
hot mot invånare som säger ifrån tillhör vardagen.  
 
Kriminella individer får aldrig accepteras. Hela samhället måste agera kraftfullt för att de som begår 
brott inte ska komma undan. Därför stödjer Tullingepartiet satsningar på att förstärka arbetet med 
polisen och andra viktiga aktörer i dessa frågor.   
 
Men det är inte bara Norra Botkyrka som är drabbat. Även i Tullinge finns stora problem och vi har 
tidigare interpellerat kommunstyrelsens ordförande, Ebba Östlin (S), om situationen i Tullinge där 
ett gäng brottsaktiva ungdomar har härjat. Flera jämnåriga och yngre har råkat ut för hot, rån och 
misshandel av dessa ligister. Detta har medfört att några ungdomar inte vågar sig ut längre. 
 
Oavsett vilken kommundel som diskuteras är det viktigt att kraftfulla åtgärder vidtas för att 
förebygga brott och bekämpa kriminella gäng. Den här utvecklingen måste vändas!   
 
Anders	  Thorén	  (TUP) 
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§ 136 
Ersättningsboende Idavall - utökad budget (KS/2017:372)  
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar om utökad budget om 1,5 miljoner kronor för 
projektet ”Ersättningsboende Idavall” med anledning av ny kostnadsupp-
skattning från tekniska förvaltningen.  
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 119 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Ersättningsboendet Idavall, beställt av socialnämnden, är ett boende ämnat 
som träningsboende för målgruppen vuxna missbrukare som är hemlösa och 
inte har möjlighet att komma in på den öppna bostadsmarknaden. 
   
Tekniska förvaltningen beställde under våren år 2017 omarbetning av för-
frågningsunderlag av teknisk generalkonsult enligt nytecknat ramavtal.  
 
Projektet har följande investeringsbeslut: 
Ettårsplan 2015 (KS/2014:450), innefattande 6 miljoner kronor.  
Överflyttning av medel från socialnämnden till tekniska nämnden  
(KS 2016:675), innefattande 2,5 miljoner kronor 
 
Tekniska förvaltningen har låtit ta fram en ny extern kostnadsbedömning 
baserat på reviderat förfrågningsunderlag. Kostnadsbedömningen uppgick 
till tio miljoner kronor inklusive kostnad för entreprenaden och byggherre-
kostnader och visar på fördyringar sett ur byggnadstekniskt perspektiv och 
tar till viss del höjd för det gällande marknadsläget i byggbranschen, där  
efterfrågan på byggentreprenörer och konsulter är högre än tillgången samt 
omprojektering (se bilaga tekniska förvaltningen). Den nya kostnadsbedöm-
ningen är baserad på en omarbetad byggnad och ger en mer rättvis  
kostnadsbild av projektet. Tidigare kostnadsbedömning är baserad på en  
annan byggnad och är även prissatt efter dåvarande marknadsläge.   
 
Summering av projektet blir således cirka 11 miljoner kronor, varav 1  
miljon kronor avser förgävesprojektering och ska kostnadsföras. Återstår 10 
miljoner kronor i kalkylerad bedömning av investeringsmedel. Tekniska 
Förvaltningen har investeringsmedel om 8,5 miljoner kronor vilket innebär 
ett underskott på 1,5 miljoner. 
 
Tekniska förvaltningens överenskommelse beträffande överlämning av er-
sättningsboendet Idavall under första kvartalet år 2018 till socialnämnden 
kvarstår.  
 
Socialnämnden har behandlat ärendet 2017-05-10, § 72. 
        
Yrkanden  
Mats Einarsson (V) och Yngve RK Jönsson (M) yrkar bifall till kommun-
styrelsens förslag.  
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Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 137 
 
Överflytt av ansvar för bostadsanpassningen (KS/2017:377)  
 
Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner att ansvaret för bostadsanpassnings-

bidrag flyttas från vård- och omsorgsnämnden till samhällsbyggnads-
nämnden från och med 2018-01-01.  
 

2. Kommunfullmäktige antar reviderat reglemente för vård- och omsorgs-
nämnden att gälla från 2018-01-01. 
 

3. Kommunfullmäktige antar reviderat reglemente för samhällsbyggnads-
nämnden att gälla från 2018-01-01.  

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 120 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Bostadsanpassningsbidrag (BAB) ligger idag organisatoriskt inom vård- och 
omsorgsförvaltningen, som lyder under vård- och omsorgsnämnden.  
Bostadsanpassarna handlägger bidrag för anpassningar i och i anslutning till 
sökandens bostad enligt lagen om bostadsanpassningsbidrag (BaL).  
Bostadsanpassningslagstiftningen har en starkare koppling till PBL plan- och 
bygglag (2010:900) än SoL socialtjänstlag (2001:455) och LSS lag om stöd 
och service till vissa funktionshindrade (1993:387) vilket blir än mer tydligt i 
det nya förslaget till lag om bostadsanpassning som ligger. Konsekvenser av 
nuvarande förvaltningstillhörighet är bland annat att bostadsanpassarna sak-
nar nödvändiga underlag och verktyg för att kunna fatta korrekta beslut. Bo-
stadsanpassningsbidrag har, som PwC skriver i sin rapport mer gemensamt 
med bygglov, bygganmälan och kommunens tillgänglighetsarbete än med so-
cialtjänst. Byte av förvaltning skulle även ge sökanden kortare väntetid på be-
slut då handläggningen blir klarare. I ett dagligt  
erfarenhetsutbyte med sakkunniga att striktare tolka PBL kan bättre rutiner 
skapas för att tillgodose medborgarens bästa och fullt ut ha brukarens fokus. 
Antalet äldre ökar vilket kommer att öka trycket på BAB och ytterligare 
sätta fokus på kommunens tillgänglighetsarbete vid nybyggnation. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2017-05-09, § 46.  
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2017-05-24, § 36.  
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 138 
Riksten friluftsstad - godkännande av ramavtal 
(KS/2017:381)  
 
Beslut  
1. Kommunfullmäktige godkänner ramavtal med Riksten Friluftsstad AB 

avseende utveckling av kommundelen Rikstens friluftsstad. 
 

2. Förslag till beslut gäller förutsatt att erforderliga beslut fattas i tekniska 
nämnden 2017-06-12 respektive samhällsbyggnadsnämnden  
2017-06-13. Handlingar kompletteras inför beslut i kommunfullmäktige.  

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 121 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunen träffade 2003-06-16 ramavtal med Riksten Friluftsstad AB avse-
ende  
utveckling av Riksten Friluftsstad. Därefter träffade kommunen 2012-05-23 
ett nytt ramavtal med Riksten friluftsstad AB. Detta ramavtal ersätter 2012 
års avtal i sin helhet. 
 
Parterna är överens om ambitionen att få till stånd en ökning av exploateringsgraden 
i Rikstens friluftsstad från cirka 2 500 till cirka 3 500 bostäder och att öka takten i 
detaljplaneringen genom att arbeta med färre detaljplaner, större planområden och 
fler bostäder per detaljplan. Ambitionen är även att exploateringsområdet ska utökas 
i viss mån. 
 
Två viktiga förändringar i det nya ramavtalet: 
- Principerna för bebyggelsens utformning och gestaltning ska preciseras i  

kommande exploateringsavtal, i huvudsak enligt ett aktualiserat gestaltnings-
program för kommundelen. 

- Parterna ska gemensamt verka för att den slutliga exploatören för varje exploate-
ringsprojekt ska erbjuda kommunen möjlighet att på marknadsmässiga villkor 
hyra eller förvärva lägenheter med bostadsrätt, för tillfälligt boende och/eller 
omsorgsboende. Option att förvärva eller hyra lägenheter ska regleras i varje ex-
ploateringsavtal. 

 
För VA-verksamheten innebär förslaget till avtal i korthet att kommunen bygger ut 
allmänna anläggningar, att verksamhetsområdet utökas och VA-taxan tillämpas för 
anläggningsavgifter. Rikstens friluftsstad ligger till stor del inom vattenskydds-
området för Tullinge vattentäkt vilket kan medföra särskilda krav på anläggning och 
byggande inom området. 
 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 2017-05-18. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse  
2017-05-19.  
 
Yrkande  
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.    
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§ 139 
Slagsta strand - godkännande av planprogram och  
ramavtal (KS/2017:375)  
  
Beslut  
1. Kommunfullmäktige godkänner bilagt ramavtal med Slagsta utveckling 

2 AB avseende detaljplan för Slagsta strand etapp 1. 
 
Kommunstyrelsens beslut för egen del i ärendet:  
 
2. Kommunstyrelsen godkänner förslag till planprogram för Slagsta strand. 

 
3. Kommunstyrelsen godkänner förslag till samrådsredogörelse. 
 
Sammanfattning  
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 122 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsen gav under 2011 kommunledningsförvaltningen i uppdrag 
att ta fram ett förslag till detaljplaneprogram. Uppdraget handlade om att 
skapa förutsättningar för en attraktiv stadsdel som i sin struktur kan  
samexistera med verksamheterna vid Slagsta marina och Fittja Värmeverk.  
 
Ett detaljplaneprogram och en miljökonsekvensbeskrivning har tagits fram 
och planförslaget har varit på samråd. I stadsdelen ingår 800 - 1200 bostäder 
i form av hyresrätter och bostadsrätter, en förskola, gruppbostäder, hamn- 
och marinaverksamhet med ett torg och en stadsdelspark.  
 
Bostadskvarter utformas med byggnader längs gatorna för att skapa tydliga 
gränser mellan privat och offentligt rum. Vid sluttningen i södra delen av 
planområdet prövas punkthus. Byggnadshöjderna varierar med utgångs-
punkt i omgivningen: högre bebyggelse i sydost mot berget; mindre  
bebyggelse mot villakvarteren i väst. Ett torg med verksamheter planeras 
vid kajen och en stadsdelspark belägen i mitten av området blir stadsdelens 
mötesplats. En ny förskola prövas i den första etappen intill villaområdet 
och Korpberget. Utbyggnaden för den nya stadsdelen blir tillräckligt stor för 
att motivera att en busslinje förlängs till området.  
 
Det planerade området delas upp i två etapper norr och söder om stadsdel-
parken, men tydliga gaturum skapar flera stråk som binder ihop området.  
 
I uppdraget ingår att fortsätta dialogen med Slagsta Marina AB som arren-
derar kommunens mark för husvagns- och båtuppställning. Gällande  
arrendeavtal bör sägas upp för omförhandling. Marinans markområde kan 
minska till följd av omvandling av stadsdelen och förvaltningen ska verka 
för att hitta ersättningsmark för marinaverksamheten. I planarbetet bör  
möjligheten att flytta marinan mot Fittja Värmeverk prövas så att bostads-
kvarteren i etapp 2 får vattenkontakt. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2017-05-09, § 151. 
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Yrkanden  
Gabriel Melki (S), Lars Johansson (L), Stefan Dayne (KD), Robert Steffens 
(C), Anders Thorén (TUP), Deniz Bulduk (MP) yrkar bifall till kommun-
styrelsens förslag till beslut. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilda yttranden  
Stefan Dayne (KD) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
Deniz Bulduk (MP) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
 
 



                  
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  
                                                                                                                                                                                 
  

Särskilt yttrande               Kommunstyrelsen        

 
Ärende 122: Slagsta strand – godkännande av planprogram och ramavtal 
(KS/2017:375) 
 
Att ha någonstans att bo är ett grundläggande behov hos människan. Stat och kommun måste 
därför trygga bostadsförsörjningen åt alla, i olika åldrar och med olika sociala och ekonomiska 
förutsättningar. Inte minst för barn och unga är en god boendemiljö av största vikt. Lågavlönade 
barnfamiljer, pensionärer och studerande måste ges möjligheter till en god bostadsstandard. 
 
Vi anser att det är mycket glädjande att området Slagsta strand utvecklas och att arbetet nu 
kommit igång efter många år av diskussioner om bostäder i området. Det är också mycket 
positivt att man bygger i blandade boendeformer och att utbyggnaden av området blir tillräckligt 
stort för att motivera att en busslinje förlängs till området, och på så vis öka tillgängligheten för 
alla.  
 
 
 
 
 
 
Tumba 2017-06-07 
 
Stefan Dayne (kd) 



SÄRSKILT YTTRANDE 

2017‐06‐07 

Ärende: Slagsta strand – godkännande av planprogram och ramavtal (KS/2017:375) 

Vid exploateringsärenden ska miljö‐ och klimatpåverkan alltid beaktas. För att Botkyrka ska nå 

miljö/klimatmålen är det av stor vikt att hållbara materialval prioriteras i möjligaste mån vid 

nyproduktion. Detta kan göras till exempel genom att ställa krav om att byggmaterial ska kontrolleras 

av BASTA. I ärendet om Slagsta strand saknas detta krav, liksom skrivelse om miljömässig hållbarhet 

som finns i ramavtalet för koloniområdet i Alby.  

Detta ser vi i Miljöpartiet som en brist i ramavtalet som måste åtgärdas under expolateringsärendets 

fortsatta gång.  

Fredrik Olsson, Miljöpartiet de gröna i Botkyrka 
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§ 140  
 
Koloniområdet i Alby - godkännande av ramavtal 
(KS/2017:373)  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner ramavtal med SHH Bostadsutveckling AB 
avseende Albytäppan.  
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 123 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Syftet med detaljplanen är att pröva möjligheten att uppföra bostäder med 
närhet till odling och grönska vid Alby koloniområde på del av fastigheterna 
Alby 15:46 och Alby 15:32. 
  
Föreslagen bebyggelse utgör cirka 200 bostäder. Gestaltning och utformning 
av området och dess olika delar är viktiga frågor som ska studeras. 
Koloniområdet som identitetsskapande kvalité ska tillvaratas och utvecklas.  
Relationen mellan ny bebyggelse, koloniträdgårdarna och omgivningen ska 
studeras. 
 
Planområdet omfattar cirka 9,7 ha. Områdets exakta avgränsning kommer 
att bestämmas under framtagandet av detaljplanen. Kommunen äger aktuell 
mark. I förslaget till ramavtal ges SHH Bostad AB optionsrätt för förvärv av 
den blivande kvartersmarken. Föreslaget ram- och plankostnadsavtal slår 
fast ansvarsförhållanden under planprocessen samt inriktningen i det mark-
överlåtelse- och genomförandeavtal som ska godkännas innan kommunen 
antar detaljplanen. 
 
Detaljplanen upprättas enligt PBL SFS 2010:900 i dess lydelse efter 1 
januari 2015. Planen genomförs enligt standardförfarande. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2017-05-09, § 141.  
 
Yrkanden  
Gabriel Melki (S), Deniz Bulduk (MP), Stefan Dayne (KD) och Yngve RK 
Jönsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilt yttrande 
Deniz Bulduk (MP) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  



SÄRSKILT YTTRANDE 

2017‐06‐07 

Ärende: Koloniområdet i Alby ‐ godkännande av ramavtal (KS/2017:373) 

Vid exploateringsärenden ska miljö‐ och klimatpåverkan alltid beaktas. För att Botkyrka ska nå 

miljö/klimatmålen är det av stor vikt att hållbara materialval prioriteras i möjligaste mån vid 

nyproduktion. Detta kan göras till exempel genom att ställa krav om att byggmaterial ska kontrolleras 

av BASTA som i detta ärende. Däremot saknas skrivelse om klimatpåverkan. 

Detta ser vi i Miljöpartiet som en brist i ramavtalet som måste åtgärdas under expolateringsärendets 

fortsatta gång.  

Fredrik Olsson, Miljöpartiet de gröna i Botkyrka 
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§ 141  
Detaljplan för Näs by (KS/2017:369)  
 
Beslut  
Kommunfullmäktige godkänner detaljplanen för Näs by, Grödinge.  
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 124 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Fastighetsägaren till Näs by inkom med en ansökan om förhandsbesked den 
18 oktober 2010. Ansökan avsåg nybyggnation av ridhus, maskinhus och 
stall, samt ett antal kompletterande byggnader i byn. Ansökan avslogs  
eftersom samhällsbyggnadsförvaltningen ansåg att utbyggnaden bäst prövas i 
en detaljplaneprocess, som tar ett helhetsgrepp för byn och dess omnejd.  
 
Området saknar gällande detaljplan och områdesbestämmelser. En ny  
detaljplan krävs därför för att möjliggöra en utveckling av byn samtidigt 
som byns kulturmiljövärden säkerställs. 
 
Näs by ingår i ett område av riksintresse för kulturmiljövård. Det höga  
kulturhistoriska värdet grundar sig i byns byggnader och den bevarade 
bystrukturen från 1600 och 1700-talet. Områdets karaktär och vägarnas 
sträckning och beläggning är känsliga för förändringar. Dessutom är det av 
stor vikt att de befintliga byggnaderna vårdas och bevaras.  
 
Nya bostäder planeras nära den befintliga hästverksamheten i Näs by, vilket 
innebär att boende kan utsättas för allergener från hästar.  Då byn redan idag 
är starkt påverkad av hästverksamheten och nya bostäder riktar sig till bo-
ende som aktivt väljer hästnära boende, bedöms dock toleransen för denna 
störning vara hög. 
 
Förslaget till detaljplan medger sex nya bostadshus, varav två är parhus, 
samt ett nytt ridhus. De nya bostäderna planeras inom eller i direkt  
anslutning till Näs bys befintliga struktur. Näs by är inte ett av de områden 
som pekas ut för nya bostäder på landsbygden enligt översiktsplanen. Enligt 
översiktsplanen ska Näslandet bevaras som fritidshusområde. En ny detalj-
plan innebär dock att den befintliga kulturmiljön får ett starkare skydd, vil-
ket är i linje med intentionerna i översiktsplanen. 
 
De viktigaste justeringarna efter granskningsskedet är att planbeskrivningen 
har kompletterats gällande den planerade dagvattenhanteringen samt byns 
hästverksamhet. Därutöver har den planerade fastighetsgränsen till  
fastighet 10 flyttats söderut och minsta fastighetsstorlek till fastighet 17 (en-
ligt bilaga 17) justerats. 
 
Planarbetet bekostas av fastighetsägaren. Förslaget innebär ingen utbyggnad 
av kommunala anläggningar och därmed inga kommunala kostnader. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2017-05-09 § 144. 
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Yrkande  
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 142  
Avrop av tilläggsmedel för lokalrelaterade kostnader 
(KS/2017:360)  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar utbildningsnämnden 11 527 000 kronor för att 
täcka ökade lokalkostnader i egen regi och ökat lokalbidrag till annan hu-
vudman. 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 125 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Utbildningsförvaltningen står inför betydande utmaningar vad gäller  
lokalbeståndet för kommunens förskolor och grundskolor. Moderniseringsar-
betet av befintliga lokaler samt volymökningar medför ökade hyres-kostnader 
för förvaltningen, vilka i dagsläget saknar finansiering. I kommunens budget 
finns 20 miljoner kronor avsatta för att kompensera främst utbildningsnämn-
den för bland annat ökade lokalkostnader.  
 
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 2017-05-02, § 42.  
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilt yttrande 
Jimmy Baker (M), Kia Hjelte (M), Stina Lundgren (M) och Yngve RK 
Jönsson (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 



 
Sid 1 (1) 

                                                                                                                  
 
 
 
 
 
 
 
 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2017-06-07 
 
Ärende 125 Avrop av tilläggsmedel för lokalrelaterade kostnader 

(KS/2017:360) 
 
Vi kan bara konstatera att om majoriteten hade lyssnat på oss från första början skulle 
kommunens investeringskostnader och totala upplåning vara lägre. 
 
Under de senaste åren ökar byggkostnaderna i en markant högre takt än KPI. Vi kan 
exemplifiera detta med investeringen Rödstu Hage. När vi föreslog upprustning låg 
den beräknade investeringskostanden på först 7 Mkr, sedan 12 Mkr. Nu, sju år 
senare, ligger prislappen på 32 Mkr. 
 
Vi föreslog tidigt att vi bör prioritera underhållet istället för att vänta så länge att vi 
måste vidta ständiga, akuta insatser eller välja nybyggnation framför renovering. 
 
Vi är inte emot att rusta upp våra olika skolor och förskolor (och i förekommande fall 
bygga nya), men vi anser att det är synd att den rödgröna majoritetens tvehågsenhet 
orsakar onödiga merkostnader för kommunens skattekollektiv.  
 
 
Jimmy Baker 
Kia Hjelte 
Stina Lundgren 
Yngve RK Jönsson  
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§ 143  
Svar på motion: Inrätta seniorkollo för Botkyrkas äldre (KD) 
(KS/2016:423) 
Beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 
Reservationer  
Samtliga ledamöter för (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  

Samtliga ledamöter för (L) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2017-05-02 § 94 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Aram El Khoury (KD), Stefan Dayne (KD) och Yusuf Aydin (KD) har vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2016-05-26, § 125 lämnat en motion: In-
rätta seniorkollo för Botkyrkas äldre. Många äldre känner sig ensamma, något 
som skapar både ett fysiskt och psykiskt lidande. Ett tjugotal svenska kom-
muner erbjuder sommarkollo för äldre, bland annat Norrtälje och  
Karlshamn, med syfte att uppnå positiva hälsoeffekter genom att erbjuda 
social samvaro och aktiviteter. Motionärerna anser att vården och omsorgen 
ska vara personcentrerad, ett synsätt som utgår från att var och en ska få sina 
behov tillgodosedda. Forskning visar att sommarkollo för äldre genererar en 
rad positiva effekter, bland annat bättre sömn och ett minskat medicinintag. 
Med anledning av detta föreslår motionärerna att vård- och omsorgs-nämnden 
får i uppdrag att utreda möjligheten att inrätta seniorkollo-verksamhet under 
sommarperioden för att ge äldre i Botkyrka kommun möjlighet till miljöom-
byte och social samvaro.  
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2016-10-18, § 70.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2017-04-19.  

Motivering  
I motionen föreslås att vård- och omsorgsförvaltningen ges i uppdrag att ut-
reda möjligheterna för seniorkolloverksamhet under sommarperioden för att 
ge Botkyrkas äldre möjligheter till miljöombyte och social samvaro. 

Vi i den politiska majoriteten tycker att det är ett intressant förslag. Flera 
kommuner erbjuder olika typer av sommarvistelse för invånare som bor på 
vård- och omsorgsboenden och vi ser gärna en sådan verksamhet i  
Botkyrka. Vi anser att semestervistelse är ett bättre begrepp än kollo då det 
kan omfatta fler former av verksamhet. Dessutom är kollo ett begrepp som 
förknippas med barn- och ungdomsverksamhet.  

Sedan motionen behandlades i vård- och omsorgsnämnden har vård- och 
omsorgsförvaltningen påbörjat arbetet med att utreda möjligheterna till  
semestervistelse för de boende på kommunens vård- och omsorgsboende.  
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Yrkande  
Aram El Khoury (KD) yrkar bifall till motionen, bilaga.  
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   



                    

                                                                                                                          
 

 
Yrkande  

                                                                           Kommunstyrelsen 

 

 

 
 
Ärende 94: Svar på motion- Inrätta seniorkollo för Botkyrkas äldre (KD) 
(KS/2016:423) 
 

Många äldre känner sig ensamma och bristen på social samvaro är stor även hos många som får hjälp 
från äldreomsorgen. Detta skapar både psykiskt och fysiskt lidande. Syftet med vårt förslag om 
seniorkollo är att uppnå positiva hälsoeffekter hos Botkyrkas äldre genom att erbjuda deltagarna social 
samvaro och roliga aktiviteter, t. ex. matlagning, boule, bingo och allsång. Forskare har studerat 
fenomenet sommarkollo för äldre närmare och hittat en rad mycket positiva effekter som förbättrad 
sömn och minskat läkemedelsintag. 
 

Kristdemokraterna anser att vården och omsorgen om de äldre ska vara personcentrerad och inte 
uppgiftscentrerad. Ett sådant synsätt utgår från att var och en ska få sina behov tillgodosedda och 
bäddar för en god kvalitet i stödet till äldre personer.  
 
 
 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar vi: 
 
att bifalla motionen 

 
 
 
Botkyrka 2017-05-02 
 
 
Stefan Dayne (kd)   
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§ 144  
Svar på motion: Byt bort "långt ifrån lagom" (L) 
(KS/2016:363) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 
Reservation  
Samtliga ledamöter för (L), (TUP) och (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden.  

Ärendet  
Kommunstyrelsen har 2017-05-02 § 96 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Benny Ferdinandsson (L) har vid kommunfullmäktiges sammanträde  
2016-04-28, § 95, lämnat en motion: Byt bort långt ifrån lagom. Motionären 
föreslår att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att ta fram en ny de-
vis för Botkyrka kommun, en devis som mer speglar kommunen för vad den 
är. Motionären anser att dagens devis ”långt ifrån lagom” är tvetydig och sä-
ger väldigt lite om kommunen. En devis bör spegla en kommun för vad den 
är, samt locka människor att flytta till kommunen.  
 
Kommunledningsförvaltningen har yttrat sig i ärendet 2016-06-13.  

Motivering  
“Långt ifrån lagom” säger mycket om Botkyrka och är en bra slogan för en 
kommun som vågar testa nytt och som ser medborgarna som sin största 
styrka. Sloganen kan tolkas på många vis, men ett av de ursprungliga  
syftena var att visa att Botkyrkabornas olika bakgrunder, erfarenheter och 
helt enkelt att mångfald är en styrka för kommunen.  

Motionären beskriver mer “vanliga” sloganer och att de skulle kunna öka 
skattekraften i kommunen. Det tror vi är en väldigt långsökt analys av vad 
en slogan har för effekter. Den rödgröna kommunledningen är stolt över 
Botkyrkas slogan och ämnar inte ändra på den. 
 
Yrkande  
Ebba Östlin (S) och Mats Einarsson (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Lars Johansson (L), Östen Granberg (SD) och Carl Widercrantz (TUP) yr-
kar bifall till motionen.  
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  
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§ 145  
Svar på motion: Tillgängliggör Elgentorp för allmänheten 
(TUP) (KS/2016:342)  
 
Beslut  
Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (TUP) och (SD) reserverar sig mot beslutet till för-
mån för egna yrkanden.   
 
Ärendet  
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 126 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Anders Thorén (TUP), Carl Widercrantz (TUP), Therese Lind (TUP) och Per 
Börjel (TUP) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2016-04-28, § 95 
lämnat en motion: Tillgängliggör Elgentorp för allmänheten.  
Motionärerna föreslår att berörda förvaltningar får i uppdrag att identifiera 
och genomföra nödvändiga renoveringar av Elgentorp. Förvaltningarna ska 
även bjuda in Tullinges kulturföreningar för att diskutera möjligheterna att 
bättre utnyttja Elgentorp som en plats öppen för allmänheten. Byggnaden 
med sitt historiska värde har misskötts, med en plastblank fasad och dåligt 
skött trädgård. Efter en renovering av byggnaden kan kulturföreningar nyttja 
byggnaden. Utställningar, sagostunder och enklare servering är aktiviteter 
som säkerligen skulle uppskattas.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2016-09-26, § 70.  
 
Tekniska nämnden har behandlat ärendet 2017-02-06, § 2.  
 
Motivering  
För den rödgröna majoriteten i Botkyrka är det viktigt med ett levande och 
tillgängligt kultur- och föreningsliv i kommunen. Vi arbetar ständigt med att 
möjliggöra detta och för att skapa nya mötesplatser. En av grundpelarna i 
detta arbete är att våra kommunala mötesplatser ska vara tillgängliga för alla 
Botkyrkabor oavsett till exempel funktionsnedsättning.  
 
Just nu pågår till exempel ett stort arbete med utveckling av centrala  
Tullinge där vår ambition är att få in nya förenings- och kulturlokaler som är 
tillgängliga och öppna mötesplatser för alla Botkyrkabor.  
 
Elgentorp, som motionen gäller, är en kulturhistoriskt värdefull byggnad 
som är q-klassad. Det är en stark skyddsklassning och innebär att  
byggnaden inte får förvanskas. Detta betyder att det finns väldigt  
begränsade möjligheter att verksamhets- och tillgänglighetsanpassa  
Elgentorp för offentlig verksamhet. Det finns dock idag möjligheter för de 
föreningar som är hyresgäster på Elgentorp att söka till exempel bidrag från 
kreativa fonden och evenemangsbidrag för att kunna nå ut med sin  
verksamhet till en bredare grupp.  
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Yrkande 
Robert Aslan (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Carl Widercrantz (TUP), Östen Granberg (SD) och Anders Thorén (TUP) 
yrkar bifall till motionen.   
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.    
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§ 146  
Svar på motion: Matlagning i hemmet (M) (KS/2016:743)  
 
Beslut  
Kommunfullmäktige bordlägger motionen.  
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§ 147  
Svar på motion: Köp in miljötratten - och minska problem 
med stopp i avloppen (KD) (KS/2016:826)  
 
Beslut  
Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 
Reservationer  
Samtliga ledamöter för (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 129 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Stefan Dayne (KD), Aram El Khoury (KD) och Yusuf Aydin (KD) har vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2016-12-15, § 253 lämnat en motion: Köp in 
miljötratten – och minska problem med stopp i avloppen. Motionärerna  
anser att Botkyrka kommun bör köpa in miljötratten för nyttjande av  
hushållen i kommunen. Matfett som orsakar stopp i avloppsledningar och 
pumpstationer är ett problem som dels kan komma att innebära stora  
kostnader, leda till översvämningar samt orsaka lukt och locka till sig råttor. 
Överbliven matolja efter en fritös eller ett storkok, ska hällas i en 
separat flaska och inte hällas ut i vasken. Motionärerna anser att hushållen 
behöver få ökad kunskap om detta samt ges möjligheten att separera fett 
från avloppet. Miljötratten kan på ett enkelt sätt hjälpa hushållen med att 
källsortera fett och matolja för att förhindra stopp i avloppen.  
 
Tekniska nämnden har behandlat ärendet 2017-03-06, § 14.  
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har behandlat ärendet 2017-04-24, § 24.  
 
Motivering  
Den politiska ledningen är helt enig med motionärerna om problemet med 
att matfett från hushållen hälls ut i vårt gemensamma vattensystem där det  
ställer till stora problem. Matfett i vattensystemet orsakar stora kostnader 
och leder till stopp i leveransen av vårt viktigaste livsmedel. Vi är också helt 
eniga med motionärerna om att okunskapen om hur man ska hantera matfett 
är ett stort problem. 
 
Utöver information till hushållen har det varit en utmaning att hitta enkla 
men effektiva hjälpmedel för att underlätta för hushållen att göra rätt. Ett par 
olika lösningar har prövats men vi har ännu inte hittat de bästa metoderna. 
Just nu pågår hoppfulla försök med den så kallade miljötratten som utvärde-
ras i hushållen samtidigt som vi bör matcha mottagningen på SRV så att den 
passar. Tyvärr är inte vår egen organisation eller vårt gemensamt ägda bolag 
SRV ännu redo att föreslå miljötratten till alla. 
 
Yrkande 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till motionen, bilaga.   
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Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.     



                  
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  
                                                                                                                                                                                 
  

Yrkande           Kommunfullmäktige        

Ärende 147: Svar på motion: Köp in miljötratten – och minska problem med 
stopp i avloppen (KD) 
 

Stelnat fett som stoppar upp flödet är en vanlig syn i avloppsledningarna. Användning av 
miljötrattar kan bidra till en bättre miljö och mindre VA-kostnader då man minskar risken för 
rostangripna rör och utsläpp av avloppsvatten i miljön samt översvämningar i fastigheter m.m. 
orsakade av stopp i avloppen.  
 

Ett hundratal kommuner har i Sverige köpt in miljötratten och använder dessa i olika omfattning 
och allt fler förstår dess fördelar och långsiktiga vinster. I många kommuner har man initialt 
börjat med restaurangverksamheter, men insett att man även bör rikta sig till invånarna. 
Miljötrattarna finns ofta att hämta på alla återvinningscentraler och i kommunhusen. Vissa 
kommuner satsar även på att dela ut trattarna direkt till hushåll i vissa områden där problemen är 
som störst och där riktade insatser krävs. 
 

Allt fler hushåll använder t.ex. olja för fritering av mat idag och det är av stor vikt att detta 
matfett inte hälls ut i våra avlopp. Vi anser att detta är något som även Botkyrka bör satsa på, 
både i miljösynpunkt och när det gäller att minska kostnader långsiktigt för reparationer. Fett och 
olja är också en resurs som kan återvinnas till energi. Genom att du tar vara på oljan, undviker du 
inte bara stopp i avloppet, fettet kan dessutom gå till fettåtervinning eller användas för 
framställning av biogas och biodiesel. Vi tror att distribution av miljötratten, tillsammans med 
information om insamlandet av matfettet, kan ge en långsiktig positiv effekt när det gäller att 
tänka mer miljövänligt i allmänhet och hur vi kan minska den negativa påverkan på miljön.  
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden väljer att besvara motionen med motivationen att det är viktigt 
att fett och olja samlas upp och att man bör öka möjligheterna och underlätta insamlingen 
ytterligare för kommuninvånarna. Tekniska nämnden väljer däremot att helt avslå motionen, med 
motivationen att tekniska förvaltningen ska fortsätta arbeta med projektet med målsättningen att 
möjliggöra en större spridning av miljötratten. Vi förstår inte förslag till beslut att avslå motionen, 
då man anger att man ska fortsätta det aktiva deltagandet i arbetet med att finna metoder för 
insamling av matlagningsfett från hushållen med hjälp av miljötratten.  
 

 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar vi: 
 
att bifalla motionen 
 
 
Tumba 2017-06-20 
 
Stefan Dayne (kd)         Aram El Khoury (kd)  Yusuf Aydin (kd) 
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§ 148  
Svar på motion: Kurs i etik för offentligt anställda (M) 
(KS/2016:490)  
 
Beslut  
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 
Reservationer 
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2017-06-07 § 130 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Jimmy Baker (M) och Stina Lundgren (M) har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2016-06-21 § 158 lämnat en motionen: Kurs i etik för  
offentligt anställa. Motionärerna föreslår kommunfullmäktige att ge  
kommunstyrelsen i uppdrag att se över hur en kurs i etik, exempelvis inom 
ramen för personalutskottets kompetensfond, ska kunna erbjudas  
prioriterade kommunala yrkesgrupper. 
 
Personalutskottet har behandlat ärendet 2016-11-28, § 23.  
 
Motivering  
Motionärerna tar upp mycket viktiga frågor som rör fortbildning och  
kompetensutveckling av anställda i kommunen för att vara bra på sitt upp-
drag, kunna genomföra det effektivt och utan påtryckningar som kan leda 
till felaktiga eller rent av dåliga beslut.  
 
För den rödgröna kommunledningen är fortbildning och kompetens-
utveckling mycket viktigt för att personalen i Botkyrka ska kunna genom-
föra ett bra jobb med hög kvalitet och vilja fortsätta att jobba i kommunen. 
Just därför görs stora satsningar på kompetensutveckling och fortbildning. 
 
Motionärerna tar upp vikten av diskussion och utbildning inom etik för att 
all personal ska kunna ta bra beslut. Diskussioner och utbildningar om etik 
är en fortlöpande del i arbetet i Botkyrka kommun. Genom de kontinuerliga  
arbetsplatsträffarna sker en pågående diskussion och stärkande av persona-
len. Likaså är Policy och riktlinjer mot mutor och jäv samt vår kommun-
gemensamma värdegrund en del i att upprätthålla en god etik.  
 
Motionärerna nämner händelser med bluffakturor vilket främst tekniska  
förvaltningen har vidtagit åtgärder mot. 
 
Yrkande 
Jimmy Baker (M) och Björn Lagerstedt (M) yrkar bifall till motionen.   
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Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.
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§ 149 
Anmälningsärenden (KS/2017:20) 
 
Följande ärenden anmäls till kommunfullmäktige: 
 
Nya sammanräkningar från Länsstyrelsen för kommunfullmäktige 
 
Yrsa Rasmussen (V) är ny ledamot efter Nooshi Dadgostar (V) 
 
Kerstin Amelin (V) är ny ersättare efter Yrsa Rasmussen (V) 
 
Asta Holm (M) är ny ersättare efter Besnik Morina (M) 
 
Svar på medborgarförslag 
 
Asfaltera väg/trappa mellan skogen Tingsbergsvägen och Mellanbergsvägen 
i Tullinge, KS/2016:57 
Beslut: avslag  
 
Trafiksituationen i Solbo, KS/2016:263 
Beslut: bifall 
 
Bygg farthinder vid Vreta Gårdsväg/Kottestigen, KS/2016:383 
Beslut: avslag 
 
Sätt upp gupp på Södra Parkhemsvägen mellan infarterna Liljestigen och 
Murgrönsvägen, KS/2016:546 
Beslut: bifall  
 
Bredda kanten mot körbanan på Vattravägen, KS/2016:598 
Beslut: avslag 
 
Förslag om lekplatsmiljö på Banslättsvägen i Tullinge, KS/2016:621 
Beslut: besvarat 
 
Förslag om farthinder mellan Tullinge centrum mot Tullingebergsvägen 
förbi BRF Akvarellen, KS/2016:628 
Beslut: avslag  
 
Gör vägen förbi Rikstenskolan säkrare, KS/2016:703 
Beslut: besvarat 
 
Bättre belysning omkring Kassmyraskolan, KS/2016:718 
Beslut: bifall 
 
Sätt upp farthinder utanför Trädgårdsstadsskolan vid Katrinebergsvägen/ 
Dymmelkärrsvägen, KS/2016:719 
Beslut: avslag 
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Sätt upp farthinder på Katrinebergvägen, KS/2016:720 
Beslut: avslag 
 
 
Ej verkställda beslut enligt Socialtjänstlagen och lagen om stöd och service 
till vissa funktionshindrade   
 
- § 77 Socialnämnden jämte tjänsteskrivelse avseende kvartal 3 2016,  
kvartal 4 2016 samt kvartal 1 2017 
 
- Vård- och omsorgsförvaltningen – två tjänsteskrivelser avseende kvartal 1 
 
 
Återrapportering- Precisering av nämndens behov av medel som frigörs 
2017 som en konsekvens av införande av komponentredovisning, 
KS/2017:419  
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§ 150 

Avsägelser och fyllnadsval (KS/2017:22) 
 

Följande avsägelser har inkommit: 
 

Mohammed Sadik Alkeshwan (S), ledamot i samhällsbyggnadsnämnden 
 

Stefan Dayne (KD), ledamot Stiftelsen Sveriges invandrarinstitut och mu-
seum 

 
Ivan Petrichtchev (SD), ledamot i dialogforum Tumba-Storvreten 
 
Pär Sargren (MP), ersättare i miljö- och hälsoskyddsnämnden 
 
Kevin Kors (MP), ledamot i kommunfullmäktige 
 
Kevin Kors (MP), ledamot i samhällsbyggnadsnämnden 
 
Kevin Kors (MP), ledamot i dialogforum Hallunda-Norsborg 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar avsägelserna och hemställer hos läns-
styrelsen om ny sammanräkning till kommunfullmäktige efter Kevin Kors 
(MP). 
 
Kommunfullmäktige förrättar följande fyllnadsval: 

 
UPPLEV BOTKYRKA AB t o m 2019-06-30 
Ledamot efter Therese Sallhed (S) 
 
Ana Ozanic (S) 
 
HÅGELBYPARKEN AB t o m 2019-06-30 
Ledamot efter Therese Sallhed (S) 

 
Ana Ozanic (S) 

 
VÅRD- OCH OMSORGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Besnik Morina (M) 

 
Carl Baker (M) 

 
STIFTELSEN SVERIGES INVANDRARINSTITUT OCH MUSEUM – 
MKC t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Stefan Dayne (KD) 

 
Leena-Karie Zetterlund Nilsson (KD) 
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SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Saga Åshage (M) 

 
Märta Engelberth-Fridell (M) 

 
DIALOGFORUM TULLINGE t o m 2018-12-31 
Vice ordförande och ledamot efter Embla Holmlid Kolenda (MP) 
 
Oskar Forsberg (MP) 

 
DIALOGFORUM TUMBA-STORVRETEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Ivan Petrichtchev (SD) 
 
Dana Platter (SD) 

 
MILJÖ- OCH HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Pär Sargren (MP) 

 
Yulia Usova (MP) 
 
Kommunfullmäktige bordlägger följande val: 
 
KOMMUNFÖRBUNDET STOCKHOLMS LÄN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Dan Gahnström (MP) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Marianne Gärling (TUP) 
 
DIALOGFORUM FITTJA t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Carl Widercrantz (TUP) 
 
DIALOGFORUM TUMBA-STORVRETEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Johan Alkstål (S) 
 
DIALOGFORUM ALBY t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Milojka Vratonjic (S) 
 
SAMHÄLLSBYGGNADSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Mohammed Sadik Alkeshwan (S) 
 
SAMHÄLLSBYGGNADSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Kevin Kors (MP) 
 
DIALOGFORUM HALLUNDA-NORSBORG t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Kevin Kors (MP) 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  45[48] 
Kommunfullmäktige   

 2017-06-20   
 

§ 151 

Nya interpellationer 
 
Beslut 
Interpellationen överlämnas till kultur- och fritidsnämndens ordförande för 
besvarande vid kommande kommunfullmäktigesammanträde.  
 
Sammanfattning 
Följande interpellation ställs: 
 
Till kultur- och fritidsnämndens ordförande: 
- Om uthyrningar av kommunala lokaler till AKP:s valkampanjer i Europa (M), 

KS/2017:431 
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§ 152 

Nya motioner (KS/2017:23) 
 
Beslut 
Motionerna överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Sammanfattning 
Följande motioner väcks: 
 
Bygg infartsparkeringar/hus i Hallunda/Norsborg (SD), KS/2017:397 
 
Stäng av Tullinge strand för genomfart under april - september (TUP), 
KS/2017:425 
 
Förvärva, sanera och exploatera attraktiv mark (TUP), KS/2017:426 
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§ 153 
Nya medborgarförslag (KS/2017:24) 
 
Beslut 
Följande medborgarförslag tas emot för beslut: 
 
Hundrastgård i Broängen, KS/2017:333 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut.  
 
Förbättra basketplan vid Tors väg i Norsborg, KS/2017:334 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut. 
 
Gör Hallundavägen säkrare, KS/2017:335 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut 
 
Inför mellanmål i alla skolor i Botkyrka, KS/2017:336 
Överlåts till utbildningsnämnden för beslut. 
 
Bygg gångbana från Advokatbacken, Notariebacken och Rådmansbacken 
till Hallunda, KS/2017:342 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut.  
 
Gör korsningen Dalvägen/Vattravägen säkrare, KS/2017:351 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut.  
 
Ändra skoltider i Botkyrka, KS/2017:352 
Överlåts till utbildningsnämnden för beslut. 
 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige bestämmer vilket politiskt organ som ska besluta om 
medborgarförslag. Enligt fullmäktiges arbetsordning får fullmäktige över-
låta till en nämnd att slutligt besluta i ett ärende som har väckts genom 
medborgarförslag. 
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§ 154 
Enkla frågor  
 
Beslut 
Frågorna får ställas. 
 
Tekniska nämndens ordförande Fredrik Olsson (MP) besvarar den enkla 
frågan. 
 
Tekniska nämndens ordförande Fredrik Olsson (MP) besvarar den enkla 
frågan. 
 
Socialnämndens ordförande Mats Einarsson (V) besvarar den enkla frågan. 
 
Sammanfattning 
Kia Hjelte (M) ställer en enkel fråga till tekniska nämndens ordförande an-
gående de boende som berörs av allt som händer kring Allégården.  
 
De boende som berörs av allt som händer kring Allégården (M), 
KS/2017:432. 
 
Jimmy Baker (M) ställer en enkel fråga till tekniska nämndens ordförande 
angående normaliseringen av en nazistisk begreppsvärld. 
 
Normaliseringen av en nazistisk begreppsvärld (M), KS/2017:434. 
 
Jimmy Baker (M) ställer en enkel fråga till socialnämndens ordförande an-
gående normaliseringen av en fascistoid begreppsvärld. 
 
Normaliseringen av en fascistoid begreppsvärld (M), KS/2017:433. 
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Inger Ros S 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Mattias 
Gökinan S 00:00:00   

Björn Pettersson S § 122, 122, 123, 124, 125, 126, 
127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 148, 
146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 
154, 154 

Anders 
Byrsenius M 04:21:43 17:30 - 

21:51   

Gabriel Melki S 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Serkan Köse S 00:00:00   

Shafqat Khatana S § 122, 122, 123, 124, 125, 126, 
127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 148, 
146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 
154, 154 

Youbert Aziz S 04:21:43 17:30 - 
21:51 Daniel Njuguna S § 133 

Maria Gawell 
Skog S 00:00:00   

Marcus Ekman S § 122, 122, 123, 124, 125, 126, 
127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 148, 
146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 
154, 154 

Lars Schou S 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Ebba Östlin S 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Jens Sjöström S 00:00:00   

Yasemin Ergül S § 122, 122, 123, 124, 125, 126, 
127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 148, 
146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 
154, 154 

Tuva Lund S 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Christina Zedell S 00:00:00   

Anders Gustafzon S § 122, 122, 123, 124, 125, 126, 
127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 148, 
146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 
154, 154 

Robert Aslan S 04:21:43 17:30 - 
21:51   



Diana 
Hildingsson S 04:21:43 17:30 - 

21:51   

Adnan Issa S 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Juliana Lahdou 
Nahrin S 00:00:00   

Viktoria Dymenou Wallén S § 122, 122, 123, 124, 
125, 126, 127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 
135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 
145, 148, 146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 
154, 154, 154, 154 

Bo Johansson S 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Olle Westberg S 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Taina Virta S 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Robert 
Rasmussen S 04:21:43 17:30 - 

21:51   

Maria Mendoza S 04:21:30 17:30 - 
21:51   

Jean-Pierre 
Zune S 04:21:43 17:30 - 

21:51   

Inga-Lill 
Strömqvist S 04:21:43 17:30 - 

21:51   

Emanuel 
Ksiazkiewicz S 03:11:53 17:30 - 

20:41 
Daniel Njuguna S § 143, 144, 145, 148, 146, 147, 
148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 154, 154 

Jimmy Baker M 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Gül Alci M 03:37:02 18:14 - 
21:51 Björn Lagerstedt M § 122, 122, 123, 124, 125, 126 

Kia Hjelte M 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Stina Lundgren M 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Yngve R K 
Jönsson M 04:21:43 17:30 - 

21:51   

Carl Baker M 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Andrei Ignat M 03:31:53 17:30 - 
21:01 

Björn Lagerstedt M § 144, 145, 148, 146, 147, 148, 
149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 154, 154 

Therese 
Hellichius M 04:21:43 17:30 - 

21:51   



Ellen Nilsson M 04:21:43 17:30 - 
21:51 Björn Lagerstedt M § 133 

Deniz Bulduk MP 04:21:43 17:30 - 
21:51   

Ali Khalil MP 04:08:19 17:43 - 
21:51   

Yosra Yasmin 
Sherif MP 03:57:07 17:54 - 

21:51 Inger Grönberg MP § 122, 122, 123, 124 

Elisabeth 
Nobuoka 
Nordin 

MP 00:00:00   

James Jin MP § 122, 122, 123, 124, 125, 126, 127, 
128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 137, 
138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 148, 146, 
147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 154, 
154 

Embla Holmlid 
Kolenda MP 04:21:43 17:30 - 

21:51   

Mohamed 
Benmakhlouf MP 03:57:17 17:54 - 

21:51 
Inger Grönberg MP § 150, 151, 152, 153, 154, 154, 
154, 154 

Kevin Kors MP 00:00:00   

Myrna Persson MP § 124, 125, 126, 127, 128, 129, 
130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 137, 138, 139, 
140, 141, 142, 143, 144, 145, 148, 146, 147, 148, 
149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 154, 154 

Anders Thorén TUP 04:21:44 17:30 - 
21:51   

Therese Lind TUP 00:00:00   

Camilla Jägemalm TUP § 122, 122, 123, 124, 125, 
126, 127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 135, 
136, 137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 
148, 146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 
154, 154, 154 

Carl 
Widercrantz TUP 04:21:44 17:30 - 

21:51   

Elizabeth 
Bushby TUP 00:00:00   

Karin Nakamura Lindholm TUP § 122, 122, 123, 
124, 125, 126, 127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 
134, 135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 
144, 145, 148, 146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 
153, 154, 154, 154, 154 

Nils-Bertil 
Carlson Estrada TUP 00:00:00     

Robert 
Stenkvist SD 00:00:00   

Niklas Lekander SD § 122, 122, 123, 124, 125, 126, 
127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 148, 
146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 
154, 154 

Östen Granberg SD 04:21:44 17:30 - 
21:51   



Karl-Otto 
Hultström - 00:00:00     

Sebastian 
Lindqvist SD 00:00:00     

Helen Spaak SD 00:00:00     

Mats Einarsson V 04:21:44 17:30 - 
21:51   

Bekir Uzunel V 04:21:44 17:30 - 
21:51   

Ronnie 
Andersson V 04:21:44 17:30 - 

21:51   

Pia Carlsson V 04:21:44 17:30 - 
21:51   

Yrsa 
Rasmussen V 04:21:44 17:30 - 

21:51   

Aram El 
Khoury KD 04:21:44 17:30 - 

21:51   

Yusuf Aydin KD 00:00:00   

Linnart Shabo KD § 122, 122, 123, 124, 125, 126, 
127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 148, 
146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 
154, 154 

Stefan Dayne KD 04:21:44 17:30 - 
21:51   

Stig Bjernerup L 04:21:44 17:30 - 
21:51   

Lars Johansson L 04:21:44 17:30 - 
21:51   

Robert Steffens C 04:21:44 17:30 - 
21:51   
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Namn Parti Närvaro Tid Ersatte 

Berit Larsson S 00:00:00     

Björn Pettersson S 04:21:44 
17:30 
- 
21:51 

Mattias Gökinan S § 122, 122, 123, 124, 125, 126, 
127, 128, 129, 130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 
137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 148, 
146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 154, 
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